
Sprawozdanie z działalności 
Komisji Skarg Wniosków i Petycji Rady Gminy Markowa 

za 2024 rok 

 W roku sprawozdawczym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 
Markowa zajmowała się tematami wynikającymi z bieżących potrzeb. W ramach 
swojej działalności Komisja odbyła łącznie 4 posiedzenia (w tym 3 posiedzenia  
w okresie od stycznia do kwietnia 2024 roku i 1 posiedzenie w okresie od maja do 
grudnia 2024 roku), rozpatrując wpływające do Rady Gminy petycje i skargi.  

 W okresie sprawozdawczym Komisja Skarg Wniosków i Petycji działała  
w następującym składzie:  

 od stycznia do kwietnia 2024 roku na mocy uchwały Nr I/4/18 z dnia 19 
listopada 2024 roku: 
1) Przewodniczący – Gonciarz Andrzej, 
2) Członek – Bawor Adam, 
3) Członek – Hundz – Bembenik Krystyna, 
4) Członek – Szpytma Stanisław 

 od maja do grudnia 2024 roku na mocy uchwały Nr I/4/24 z dnia 6 maja 2024 
roku: 
1) Przewodniczący – Szpytma Wiesław,  
2) Członek – Bar Wacław, 
3) Członek – Szal Michał, 
4) Członek – Szylar Janusz.  

Na posiedzeniu w dniu 11 stycznia 2024 roku Komisja rozpatrywała petycję 
dotyczącą reperacji od Niemiec, którą uznała za zasługującą na uwzględnienie. Rada 
Gminy Markowa podjęła uchwałę w powyższym temacie 25 stycznia 2024 roku 
podzielając stanowisko Komisji. Ponadto Komisja zajmowała się również petycją  
w przedmiocie zaliczenia drogi zlokalizowanej na działkach o nr ewid. 4035, 3918  
i 2682 położonych w miejscowości Husów – do kategorii dróg publicznych gminnych, 
której rozpatrywanie zakończyło się na kolejnym posiedzeniu.  
 

Na posiedzeniu w dniu 14 lutego kontynuując w/w sprawę, Komisja po jej 
przeanalizowaniu stwierdziła, że złożona petycja nie zasługuje na uwzględnienie. Na 
posiedzeniu w dniu 14 lutego została również rozpatrzona petycja o podjęcie 
tożsamej uchwały o wystąpienie do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją  
o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 
postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym  
w administracji i innych powiązanych tematycznie. Komisja po przeprowadzeniu 
postępowania w przedmiotowej sprawie uznała petycję za zasługującą na 
uwzględnienie przedkładając pod obrady stosowny projekt uchwały, który został 
przyjęty na sesji w dniu 27 luty 2024 roku.  

 
Na posiedzeniu w dniu 13 marca 2024 roku została rozpatrzona petycja  

w sprawie wydłużenia czasu pracy Punktu Przedszkolnego w Tarnawce. Jednakże 
przeprowadzona analiza wymogów formalnych petycji wykazała, iż złożona petycja 
nie spełnia wymogu wynikającego z art. 4 ust. 2 pkt 2 ustawy o petycjach, który to 
brak należy do nieusuwalnych wad, sankcjonowanych pozostawieniem petycji bez 



rozpatrzenia. Stanowisko to podzieliła Rada Gminy Markowa podejmując uchwałę na 
sesji w dniu 21 marca 2024 roku w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.  
 

Ostatnie posiedzenie Komisji Skarg Wniosków i Petycji w 2024 roku odbyło się 
5 grudnia, którego tematem było rozpatrzenie petycji dotyczącej wystąpienia do 
Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej oraz do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów  
z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy Prawo 
ochrony środowiska oraz Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 18 grudnia 2007 r. 
w sprawie warunków, jakie powinna spełniać miejscowość, w której można pobierać 
opłatę miejscową. Komisja po przeprowadzeniu analizy w w/w sprawie uznała 
petycję za niezasługującą na uwzględnienie, przedstawiając Radzie Gminy 
uzasadnienie sposobu załatwienia sprawy. Rada Gminy Markowa na sesji w dniu  
20 grudnia 2024 roku podjęła uchwałę w w/w temacie podzielając stanowisko Komisji 
Skarg Wniosków i Petycji.  
 

We wszystkich przypadkach zgodnie z art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 
2014 roku o petycjach (t. j. Dz. U. z 2018 poz. 870) podmiot wnoszący petycję został 
powiadomiony o sposobie jej załatwienia wraz z uzasadnieniem.  
 

Wszystkie posiedzenia Komisji odbyły się w planowanych terminach. Nie było 
przypadków odraczania lub przekładania posiedzeń komisji, ze względu na brak 
kworum. 

 
Członkowie Komisji brali udział w posiedzeniach, zgłaszali swoje uwagi 

i  propozycje do omawianych tematów.  

Dziękuję wszystkim za udział w pracach Komisji. 

 


